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سردار محبي، جانش��ين اطلاعات نيروي زميني سپاه اخيراً 
در يادواره شهدا در گرگان گفته كه »پوتين به تازگي مجوزي 
صادر كرد تا ايرانيان و شيعيان بتوانند به راحتي در هر جايي از 
روسيه حسينيه و مسجد تأسيس كنند و كارهاي فرهنگي نيز 
انجام دهند، حتي دستور داد تمام محصولات كشاورزي ايران 
در روسيه خريداري شود كه متأسفانه به سبب ضعف مديريت 
نتوانستيم از اين فرصت بهره مند ش��ويم. « او درمورد ارتباط 
كنوني ايران با دولت روسيه و حمايت هاي پوتين از ايران هم 
گفته كه »در چند روز گذشته شاهد نخستين وتو روسيه به نفع 
جمهوري اسلامي ايران در سازمان ملل بوديم و بر اين باورم كه 

حمايت هاي روسيه از ايران ادامه دارد. «
در سال هاي اخير روابط ايران و روسيه به جهت منافع مشترك 
در منطقه و نيز هم جهت بودن سياسي و نظامي در جنگ سوريه 
گسترش بسياري يافته و باعث شده فرصت هاي مناسبي براي 
بهره برداري ايران فراهم شود. اما آنچنان كه روشن است، دولت 
يازدهم و دوازدهم اعتنايي به اين فرصت بهره برداري ندارد. در 
حالي كه اين دولت علاقه و تلاش وافري براي ارتباط با غرب دارد 
و در عين حال بهانه اين كار را پيشرفت اقتصادي عنوان مي كنند. 
اگر دغدغه پيشرفت اقتصادي واقعي است، چرا از فرصت فراهم 

روسيه استفاده نكنيم و دنبال فرصت سازي از كساني باشيم كه 
به همان برجام و پيمان خودشان هم پاي بند نيستند؟

لاریجاني:اصلاحطلبانویدئوراحرام
ميدانستند

علي لاريجاني در اواخر دولت اول هاشمي و اوايل دولت دوم وي 
وزير ارشاد جمهوري اسلامي بود و پس از مدت كوتاهي از اين 
وزارتخانه به صدا و سيما منتقل شد. يكي از اقدامات لاريجاني در 
وزارت ارشاد آزاد كردن ويدئو بود كه در ادامه جزييات اين اتفاق 
به نقل از خاطرات وي در روز پنج شنبه ۷ بهمن ماه ۱۳۷۲ نقل 
مي شود:  »اين كارها در چند ماه صورت گرفت و امروز با حضور 
آقاي دكتر حبيبي، معاون اول افتتاح مي شد. آقاي حبيبي از اين 
اقدام تشكر كردند چون مؤسسه رسانه هاي تصويري مي تواند 
نياز جامعه را در اين زمينه رفع كند. حالا ديگر همه قبول داشتند 
كه ممنوعيت ويدئو كار درستي نبوده اما نمي دانستند با اين 
آزادي كه ارشاد ايجاد كرده وضع چگونه مي شود. راه اندازي اين 
مؤسسه با مخالفت هايي همراه بود و در گذشته وزارت فرهنگ 
مانع راه اندازي بود و مشكلاتي به خاطر اين تصميم نادرست، 
ايجاد شده بود. وقتي پيشنهاد راه اندازي آن را به شوراي عالي 
انقلاب فرهنگي بردم، در آنجا هم مخالفت هايي مي شد. ولي 
آقاي هاشمي كه فردي ميانه رو و متوجه شرايط كشور هستند و 

تصميمات ايشان غالبا عقلاني است از اين طرح دفاع كردند... 

شايد به دليل همين كش و قوس بود كه روزنامه سلام در يكي 
از صفحات خود تيتر زد: »ويدئو؛ از فعلي حرام تا جشني تمام!« 
هر چند در مقاله، برداش��ت گذش��ته را محكوم كرده بود ولي 
كيست كه نداند دوستان همين روزنامه، ويدئو را فعلي حرام 

مي دانستند!
مؤسسه رسانه هاي تصويري مركزي است كه فيلم هاي مناسب 
را تكثير مي نمايد تا در سطح كشور توزيع شود اما براي توزيع 
اين فيلم ها احتياج به مراكزي بود كه بتواند در محلات مختلف 
ماموريت توزيع فيلم ها را برعهده گيرند. براي اين كار از ماه ها 
پيش، طراحي »فروشگاه هاي محصول فرهنگي« را نموديم كه 
اكثر محصولات فرهنگي نظير، كتاب، نوار صوتي و تصويري و... را 
توزيع كند و قطعاً با اين كار افراد بسياري بايد داوطلب راه اندازي 
چنين فروشگاه هايي شوند. حدود هزار فروشگاه مشخص شد 
كه ضمن فروش محصولات فرهنگي به توزيع فيلم هاي مؤسسه 
رسانه هاي تصويري اهتمام ورزد. از اين طريق تعداد زيادي شغل 
هم در كشور ايجاد شد. در واقع ويدئو به جاي اينكه به تعبير اين 
نويس��نده مقاله روزنامه فعل حرام و تهديد محسوب شود، با 
حركتي ايجابي به فرصت بدل گرديد، با اين كار هم فيلم هاي 
مناسب در اختيار مردم قرار مي گرفت و هم شغل در كشور ايجاد 
شده بود و هم به صنعت سينما مي توانست كمك كند چون حق 

پخش ويدئو براي صاحب اثر سينمايي در نظر گرفته شد. «

فرصت دولت دوازدهم براي تغيير ميدان بازي
خبر اگر چه كوتاه، اما بسيار تلخ بود: روزنامه آلماني »زود دويچه سايتونگ« 
نوشت كه در جريان كنفرانس امنيتي مونيخ كه اواسط ماه ميلادي گذشته 
برگزار شد، هيچ كدام از شركت هاي تأمين سوخت اين كشور، حاضر نشدند 
به هواپيماي حامل محمد جواد ظريف، وزير خارجه ايران سوخت رس��اني 
كنند و اين در حالي بود كه وزير خارجه ايران رسماً به اين كنفرانس دعوت 
شده بود .  اين رفتار اروپايي ها پس از ناكامي در تصويب قطعنامه عليه ايران در 
شوراي امنيت سازمان ملل بود. امتداد خيمه شب بازي كاخ سفيد در زمينه 
متهم سازي ايران به كمك تسليحاتي به مردم يمن آنگاه عريان تر مي شود 
كه تروئيكاي اروپايي شامل آلمان، فرانسه و انگليس همراه با امريكا با انتشار 
بيانيه اي مشترك ايران را محكوم كردند و اين در حالي است كه اين چهار 
كشور نقش اصلي در جنايات رژيم سعودي در كشتار مردم يمن دارند. در 
همين حال نيكي هيلي، نماينده امريكا در سازمان ملل كه به دليل برآورد از 
ناكامي از محكوميت ايران در شوراي امنيت سازمان در اين نشست شركت 
نكرده بود، در جايي ديگر ريشه اصلي عصبانيت امريكا را آشكار كرده و در 
سخناني در ش��يكاگو با ادعاي اينكه ايران به »مشكلي بزرگ براي امريكا« 
تبديل شده است، تأكيد كرد كه امريكا از هر گونه اعتراض در ايران درباره 

وضعيت اقتصادي، حقوق بشر و ديگر موضوعات حمايت مي كند. 
پيچيدگي هاي صحنه تقابل سلطه گران با ايران اسلامي و در شرايطي كه 
آنها در طي ماه هاي اخير به رغم امكانات سخت افزاري و حمايت سازمان هاي 
بين المللي، شكست هاي سنگيني را از اقتدار و توان دفاعي ايران در منطقه 
متحمل شده اند، بيانگر اين است كه فارغ از فرصت ها و ظرفيت هاي دشمنان 
نظام اس��لامي، آنچه كه آنها را در برخوردهاي اينگونه نظير برخورد با وزير 
خارجه ايران اميدوار ساخته، برآورد ضعف در اراده و عمل مسئولين اجرايي 
در بهره گيري از دستاوردهاي حركت انقلاب و پيروزي هاي اخير در منطقه 
اس��ت، به گونه اي كه تلاش دارند آن فرصت ها را به عرصه اي براي چالش و 

فشار بر ايران تبديل كنند. 
عملكرد خارج از عرف آلمان ها و بيانيه نويسي قدرت هاي غربي عليه ايران در 
شرايطي است كه همه اين كشورها در طول سال هاي اخير به نوعي اقتدار و 
توان ايران را تجربه كرده و سر تسليم فرود آورده بودند. ماجراي دستگيري 
كماندوهاي امريكايي متجاوز به آب هاي ايران در دي ماه سال ۱۳94 از سوي 
يگان هاي نيروي دريايي سپاه پاسداران انقلاب اسلامي و دستگيري نظاميان 
متجاوز انگليسي در فروردين ۱۳8۷، در عين تثبيت اقتدار ايران در آب هاي 
خليج فارس خفت تاريخي را براي نظاميان متجاوز اين دو كشور به همراه 
داشت، در كنار موضع مقتدرانه ايران در برابر سفراي كشورهاي اروپايي كه 
در آذرماه سال ۱۳90 به بهانه ماجراي سفارت انگليس در تهران و قبل از آن 
 در ماجراي صدور حكم حضرت امام در ماجراي سلمان رشدي و حكم دادگاه 
ميكونوس، همگي بيانگر اين است كه در صورت استحكام مواضع و اقتدار ايران 

غرب به دليل نياز به ايران ناچار به عقب نشيني است. 
آنچه  سبب تجري و فزون خواهي دشمنان نظام و برخورد اينگونه با ايران 
در سال هاي اخير شده است را بايد در رفتار و مواضع خود جست وجو كنيم، 
چرا كه ماهيت سلطه گرانه غربي ها تغيير نكرده، واكنش هاي آنها متأثر از 
واكنش هاي طرف مقابل است. شاهد مثال اين مدعا را در نوع واكنش هاي 
مسئولين اجرايي و دستگاه سياست خارجي كشور مي توان ديد.  اگر مواضع 
آقاي ظريف از ابتداي به عهده گرفتن سكان دستگاه سياست خارجي كشور 
نسبت به روند تحول منطقه و نقش اقتدار دفاعي ايران و روحيه ايثارگري 
و شهادت طلبي رزمندگان در پيروزي ها اينگونه بود كه در جريان همايش 
»ايثار، زبان صلح جهاني« در دانشكده زبان و ادبيات خارجي دانشگاه تهران 
مطرح كرد يا واكنش جناب عراقچي به عملكرد غرب در قضيه برجام از همان 
آغاز مذاكرات هسته اي اين بود كه در نشست چتم هاوس انگليس مطرح كرد 
و گفت كه ما نمي توانيم در توافقي بمانيم كه براي ايران نفعي نداشته باشد، 
روند پيشرفت مذاكرات هسته اي و نوع تعامل غرب با ايران در روند برجام و 

تحولات منطقه به گونه اي ديگر مي شد. 
در ش��رايط كنوني كه امريكايي ها متأثر از برآورد از فضاي داخلي و مواضع 
مسئولين ايراني، راهبرد خود را بر تشديد فش��ار و تحريم براي مهار اقتدار 
دفاعي و نفوذ منطقه اي ايران متمركز كرده اند، تأكيد بر مواضع مقتدرانه و 
تحول در عرصه عمل و ديپلماسي مسئولين اجرايي با اتكا به توان و ظرفيت 
دفاعي كشور تنها راه براي مواجهه با فزون خواهي هاي غربي هاست، مسيري 
كه هم حمايت رهبري انقلاب را پش��توانه خود دارد و ه��م مردم با حضور 
حماسي خود در راهپيمايي ۲۲ بهمن و مهار آشوب هاي اخير همراهي خود 
را نشان دادند و اين تنها راهي است كه مي توان جنگ رواني دشمن را خنثي 
و استراتژي آنها را تغيير داد و در اين صورت است كه دولت دوازدهم مي تواند 

نمرات منفي كارنامه خود را كاهش داده و گذشته را جبران كند. 

حاشيه اي بر اقدام كميته نامگذاري شوراي شهر 
در بازگرداندن نام محمد مصدق
ارتجاع  تا مصدق  وديگر هيچ!

در بازار مكاره سياست وفرهنگ در اين روزگار، گاه اخباري به گوش 
مي رسد كه شنونده هرچند با حداقلي از اطلاعات تاريخي و سياسي، 
يا بدين نتيجه مي رسد كه تصميم گيرندگان از ابتدايي ترين و درعين 
حال مش��هورترين مباني نظري نظام بي خبرند و يا به طريق خيانت 
گام نهاده اند. شاهدان سياس��ت در مقطع اوج گيري انقلاب اسلامي 
به ياد دارند كه درآن دوران و يكي دوس��ال پ��س از آن، ملي گرايان 
كه درصدد ايجاد رهبري م��وازي با امام خميني بودن��د، به گونه اي 
گس��ترده به بازآفريني ياد وخاطره دكتر مص��دق پرداختند و در اين 
طريق، هيچ فرصتي را فرونگذاردند. اين تلاش ناكام اما، ديري نپاييد 
و با موضع گيري آش��كار وف��اداران به مصدق عليه مس��لمات احكام 
اسلامي، جوهره فكري آنان بر ملا گش��ت. رهبر انقلاب در سخنراني 
شديداللحني ضمن اعلام ارتداد جبهه ملي و هشدار قاطع به مروجان 
تفكر اين گروه، مصدق را نامس��لمان خواند ودي��دگاه خويش درباره 
وي را كه پيش از آن به دليل حفظ وحدت نيروهاي سياس��ي مكتوم 
نگاه داشته بود بر ملا س��اخت. درپي اعلام اين ديدگاه امام خميني، 
مردم به گونه اي خودجوش به خيابان ها ريختند وبا حذف نام مصدق 
از يكي از خيابان هاي بزرگ ته��ران و نامگذاري آن به نام مبارك ولي 
عصر)عج(، پيروي خويش را از رهبرانقلاب اعلام داش��تند. از آن پس 
جماعت مصدق گرا، با ره بردن به پستوي وخاموشي وانتظار، به دنبال 
فرصتي بودند كه بار ديگر مكنونات قلبي خويش را عيان كنند. حدود 
دو دهه بعد و پس از رويداد دوم خرداد۱۳۷6، متوليان اين رويداد كه 
سكولاريزه كردن نظام اسلامي را وجهه همت خويش قرار داده بودند، 
با طرح مجدد نام مصدق، راه را براين گروه رانده شده از سياست ايران 
گش��ودند و عرصه فرهنگ، سياست ورس��انه را به ميدان تاخت وتاز 
مصدقي ها تبديل كردند. با اين همه ، با مقاوم��ت نيروهاي وفادار به 
انقلاب وام��ام، مصدقيان با همه تكاپويي ك��ه در احياي مراد خويش 
نش��ان دادند، از اين عرصه مغبون بيرون آمدند ونتوانستند نظام را به 

تجليل از وي متقاعد كنند. 
شنبه ۱۲ اسفندماه ۱۳96، از زبان عضو كميسيون فرهنگي واجتماعي 
شوراي شهر تهران خبري منتشرشد مبني بر اينكه كميته نامگذاري 
شوراي شهر تهران بنادارد كه نام خيابان كارگرشمالي را به مصدق تغيير 
دهد. اين تصميم همانگونه كه انتظار مي رفت، با اس��تقبال وتحسين 
بنگاه هاي خبري ضد انقلاب روبه رو و بدين تفس��ير شد كه جمهوري 
اسلامي رفته رفته با عقب نشيني از ديدگاه هاي بنيانگذار خود، به سوي 
سكولارشدن روان و از رفتارهاي خود در ساليان آغازين تأسيس روي 
برگرفته است. آيا اعضاي كميته مورد اشاره به ماهيت رفتارخود وآثار 
فرهنگي وسياسي آن اندكي انديش��يده اند؟يا مثلا تصور كرده اند كه 
برداشتن نام مصدق از يكي از خيابان هاي شاخص تهران در سال ۱۳60، 
از سرهوسراني يا بي دليل انجام شده است؟ آيا آنان از نقش مصدق در 
س��ركوب جريان مذهبي در نهضت ملي و ملكوك نمودن نام آنان بي 
خبر مانده اند؟ آيا اين جماعت نمي دانند كه اين فرد با زياده خواهي هاي 
قانوني، عملًا يك نهضت پيروز را به شكستي كنسرسيومي كشيد؟ و از 
همه مهم تر آيا اين جماعت كه از مواجهه با عوارض بارش يك برف در 
تهران يا آتش گرفتن يك ساختمان ناتوان مانده اند، هنري جز اينگونه 

رفتارهاي پوپوليستي و پوچ ندارند؟

سخنگوي نيروهاي مسلح عنوان كرد
نابودي موشك هاي امريكا و اروپا 

شرط »مذاكره موشكي« ايران
ش�رط  گف�ت:  مس�لح  نيروه�اي  ارش�د  س�خنگوي 
مذاك�ره درب�اره موش�ك هاي اي�ران، ناب�ودي س�اح هاي 
هس�ته اي و موش�ك هاي ب�رد بلن�د امري�كا و اروپاس�ت. 
به گزارش تسنيم، سردار سرتيپ پاسدار سيدمسعود جزايري سخنگوي 
ارشد نيروهاي مسلح در واكنش به صحبت هاي مقامات امريكا و بعضي 
كشورهاي اروپايي، اظهار داشت: آنچه امريكايي ها از سر استيصال در 
خصوص محدودسازي توان موشكي جمهوري اسلامي ايران مي گويند، 
آرزوهاي دست نيافتني امريكايي ها و ناشي از ناكامي ها و شكست هاي 
منطقه اي آنها به حس��اب مي آيد. وي افزود: چنانچ��ه قرار بود ارتقاي 
توان دفاعي كشورمان تحت تاثير برخي مذاكرات و مراودات سياسي و 
ديپلماسي واقع شود، امروز در وضعيتي نبوديم كه تا اين حد امريكا در 

برابر ايران در موضع ضعف قرار گيرد. 
معاون س��تادكل نيروهاي مس��لح در ادامه تاكيد كرد: شرط مذاكره 
درباره موشك هاي ايران، نابودي س��لاح هاي هسته اي و موشك هاي 
برد بلند امريكا و اروپاس��ت. وي افزود: شكس��ت هاي امريكا زماني در 
منطقه فروكش خواهد كرد كه ش��يطان بزرگ از حضور در غرب آسيا 
خداحافظي كند. سخنگوي ارشد نيروهاي مسلح در بخش ديگري از 
سخنانش در مورد رژيم صهيونيس��تي و غاصب اسرائيل، گفت: از نظر 
جمهوري اسلامي ايران، اسرائيل به عنوان غاصب سرزمين فلسطين و 
قدس شريف، نامشروع و غيرقانوني است كه دوران اضمحلال و نابودي 
را طي مي كند و در همه عرصه ها از جمله ورزش��ي، اين اصل غيرقابل 

تغيير وجود دارد. 

دين، مظلوم  و حكومت ديني، مظلوم تر!
ادامه از صفحه اول

امروز هم هس��تند جماعتي كه دقيقاً اينگونه فكر مي كنند! كار مثبت 
هيچ رئيس جمه��وري و هيچ دولت��ي را دال بر كارآم��دي جمهوري 
اسلامي نمي گيرند اما خدا نكند در محوطه جريمه استقلال، بازيكنان 
پرسپوليس روي خودشان خطا كنند! داد مي زنند كه پنالتي! و آن هم 
نه به سود تيم قرمز و نه به ضرر تيم آبي، كه عليه فقه و حكومت ديني! 
طرفه حكايت اينجاس��ت؛ ترامپ خل و چل را نماينده نظام ليبرال- 
دموكراسي نمي دانند اما به حكومت ديني كه مي رسد، به وقتش، هم 
رئيس جمهور سابق نماينده تام الاختيار فقه و حكومت ديني مي شود، 
هم رئيس جمهور فعلي! صدالبته مراقب هس��تند كه يك وقت خداي 
نكرده، سفرهاي استاني يا وجوه مثبت مس��كن مهر يا ماهواره اميد يا 
غلبه بر داعش يا زنداني كردن آقازاده اي گردن كلفت به جرم فساد را 

ربط به حكومت ديني ندهند!
ليكن اگر همان كه تمام دولتش را در دورترين روستاها مي برد، برود در 
جلد منيت و تداعي گر توهم فتنه گران شود، اباطيلش در پله اول دادسرا، 
دليل ناكارايي حكومت ديني مي ش��ود و در پله دوم، سند سقوط فقه! 
خوب است به جاي اين مغلطه ها، يك كلام بگويند كه با اساس فقاهت 
و ديانت، مشكل بنيادي دارند و خلاص! و اما، اينكه ما از اعضاي محترم 
شوراي نگهبان مي خواهيم كه در بررسي صلاحيت نامزدها، عمل به 
مر قانون كنند، يكي هم به همين خاطر اس��ت! بخواهيم يا نخواهيم، 
جماعتي مثل گرگ، مترصد اين نشسته اند كه با كوچكترين بهانه ها، 
كارايي نظام مقدس و البته مظلوم جمهوري اس��لامي را مورد خدشه 
قرار دهند! سؤال مي پرسم، بدون تعارف؛ چرا تأييد مي كنيد صلاحيت 
كس��اني را كه هم نماينده حكومت ديني و فقه خوانده مي شوند، هم 
اندك التزامي به اوامر حاكم و فقيه ندارند؟! اين وس��ط، چيست گناه 

دين؟! و جرم حكومت ديني؟! و ذنب لابد لايغفر جمهوري اسلامي؟!

»جوان« گزارش می دهد

آغاز دوران جديد مبارزه با قاچاق با وارد شدن سپاه 

سپرده شدن مسئوليت مبارزه با قاچاق در خليج 
فارس به سپاه پاسداران را مي توان آغاز دوراني 
جديد از مبارزه با اژدهاي هفت سر قاچاق دانست. 
سخنان حسن روحاني، رئيس جمهور اسلامي ايران 
در بندر عباس مبني بر واگذار كردن مس��ئوليت 
مبارزه با قاچاق به س��پاه پاسداران انقلاب اسلامي 
خبري بود ك��ه انعكاس فراواني چه در رس��انه ها و 
نش��ريات داخلي و چه خارجي داشت.  البته سپاه 
پاسداران انقلاب اسلامي نيز پيش از اين حضوري 
گسترده و قاطعانه براي برقراري امنيت در منطقه 
خليج فارس داشت. بر طبق رويكرد دفاع نامتقارن 
در نظام جمهوري اس��لامي ايران وظيف��ه دفاع از 
منطقه خليج فارس بر عهده نيروي دريايي س��پاه 
پاس��داران انقلاب اس��لامي و همچنين قايق هاي 
تندرو اين نيرو قرار دارد ؛ حضوري كه به شدت براي 
ناوهاي امريكايي آزاردهنده اس��ت و بارها مقامات 
امريكايي اين ماجرا را به صورت علني در رسانه ها 
بيان كرده اند. البته در اين ميان مي توان به اسارت 
چندين تن از ملوانان امريكايي به دست نيروهاي 
دريايي سپاه پاسداران كه انعكاس گسترده اي در 
رسانه هاي جهان نيز داشت، اشاره كرد.  حالا به نظر 
مي رسد كه عالي ترين نهاد سياستگذاري در حوزه 
امنيت ملي وظيفه اي تازه بر عهده نيروي دريايي 
سپاه در اين حوزه قرار داده است. آن هم در حوزه اي 
كه پيش از اين جاي خالي س��پاه در آن به ش��دت 

احساس مي شد. 
    معضلي كه گريبانگير توليد است

شايد امروز از هر فعال اقتصادي و كارآفرين ايراني در 

خصوص مهم ترين معضلي كه گريبانگير توليد ملي 
شده سوالي بكنيم بلافاصله به قاچاق اشاره مي كنند.  
مسئله اي كه سبب شده ميليون ها شغل در كشور به 
واس��طه واردات ميليون ها تن كالاي قاچاق از بين 
برود. برآورد درستي از ميزان قاچاق وارده به كشور 
وجود ندارد اما اظهارنظرهايي كه در اين باره از سوي 
برخي مقامات داخلي منتشر شده حاكي است كه 
حداقل ميزان قاچاق كالا به كش��ور نزديك به ۱5 
ميليارد دلار است. اين حجم از واردات نزديك به يك 

سوم از واردات قانوني كشور را در بر مي گيرد. 
راه هاي زيادي براي ورود كالاي قاچاق به كش��ور 
وجود دارد، به عنوان مثال يك��ي از اين راه ها ورود 
كالا از مبادي غيررسمي است كه بسيار هم در بين 
قاچاقچيان متداول است.  در اين حالت قاچاقچيان 
محص��ولات خ��ود را از روش ه��اي غيرمتعارفي 
چون كوله بري وارد كش��ور مي نماين��د. اين روش 
سختي هاي زيادي براي قاچاقچيان دارد و تا زماني 
كه آنها بتوانند محصولات خود را از روش هاي رسمي 
وارد كشور نمايند، به سراغ اين روش نمي روند؛ به 
همين دليل حجم كمي از قاچاق كالا با استفاده از 
اين روش هاي نامتعارف وارد كشور مي شود. اما يك 
استثنا در اين ميان وجود دارد و آن هم مسيرهاي 

آبي كشور در جنوب ايران است. 
دري��ا مهم تري��ن راه براي تب��ادل كالا در س��طح 
جهان اس��ت و به علت ظرفيت بالاي آن به راحتي 
مي توان حجم زيادي از كالا را جابه جا كرد. در ايران 
اصلي ترين ب��ار حمل و نق��ل كالا از طريق جنوب 
و بنادر جنوب��ي ايران انجام مي ش��ود. اين بنادر به 

صورت سنتي و از گذشته هاي بسيار دور از مهم ترين 
مسيرهاي اصلي براي انتقال كالا بوده اند. 

دركنار اين سواحل بس��يار طولاني خليج فارس و 
درياي عمان علاوه بر فرصت هاي بي نظيري كه در 
اختيار كشور براي توسعه قرارداده اند به عنوان معبري 
براي ورود قاچاق كالا نيز شناخته شده اند. حالا سپاه 
پاسداران انقلاب اس��لامي وظيفه يافته است، اين 

حفره مهم در حوزه تبادل كالا را مسدود كند. 
    تكرار يك تجربه خوشايند

اين اولين باري نيست كه درحوزه حفاظت مرزها 
وظيفه اي خاص و موردي به سپاه پاسداران انقلاب 
اسلامي سپرده مي شود. شايد يكي از مواردي كه 
هم اكنون در خاطره ها باقي مانده س��پرده شدن 
امنيت مرزها در جنوب شرق ايران به سپاه پاسداران 
بود؛ مس��ئله اي كه نتيجه يك��ي از طولاني ترين و 

جنجالي ترين آدم ربايي هاي سال بود. 
در سال 9۳ و پس از ربوده شدن تعدادي از سربازان 
نيروي انتظامي در جنوب ش��رق و ايجاد يك موج 
گسترده و مطالبه گري مردمي در خصوص برقراري 
امنيت در مرزهاي شرقي با مصوبه شوراي امنيت 
ملي سپاه پاسداران و نيروي زميني اين نهاد انقلابي 
وظيفه برقراري امنيت در اين نقطه حس��اس را بر 
عهده گرفت.  سپس از گذشت نزديك به سه سال 
از اين واقعه به نظر مي رس��د ك��ه امنيت مرزهاي 
شرقي دچار يك تحول اساس��ي شده و معضلات 
امنيتي در اين منطقه به شدت كاشته شده است. 
حالا نيز مي توان انتظار داش��ت كه با محول شدن 
وظيفه برقراري امنيت در مرزهاي دريايي و مبارزه با 

قاچاق در اين منطقه باز هم شاهد يك تحول اساسي 
در حوزه باشيم.  البته ش��ايد براي ايفاي بهتر اين 
نقش توسط سپاه پاسداران انقلاب اسلامي دامنه 
اختيارات اي��ن نيرو براي نظارت ب��ر امنيت مرزها 
گس��ترش يابد. به عنوان مثال يك��ي از مهم ترين 
راه ها ب��راي قاچاق محصولات اس��تفاده از مناطق 
آزاد در مرزهايي آبي اس��ت. چنانچه كالايي از اين 
طريق وارد مناطق آزاد تجاري شود، امكان واردات 
آن به سرزمين اصلي بسيار راحت تر از واردات آن از 
روش هاي ديگر است و اين مسئله موجب شده است 
مناطق آزاد تجاري، راهي براي ورود كالاهاي قاچاق 

به داخل كشور باشند. 
شايد بد نباش��د كه متوليان اين امر مسئله فوق را 
در نظر بگيرند و اختيارات بيشتري نيز در اين باره 
به سپاه واگذار ش��ود. در اين صورت نه تنها ميزان 
قاچاق از طريق مرزهاي دريايي به كشور كاهش قابل 
توجهي مي يابد، بلكه مي توان انتظار كاهش قاچاق 
از مبادي رسمي را نيز داشت.   در اين مسير برخي 
جنجال سازي هاي سياسي نيز صورت مي گيرد اما 
به طور حتم حفظ توليد ملي و اشتغال جوانان بسيار 

مهم تر از حاشيه سازي هاي سياسي است. 
    اباغ مكانيزم اجرايي از س�وي ستاد كل 

نيروهاي مسلح 
س�ردار س��رتي�پ دوم پاس���دار رمضان شريف،  
سخنگو و مس��ئول روابط عمومي كل سپاه گفت: 
به رغم تلاش ه��اي به عمل آمده و حتي تش��كيل 
ستاد مبارزه با قاچاق ارز و كالا و مواجه شدن نظام 
و ملت ايران با ي��ك جنگ اقتصادي تم��ام عيار و 
تحريم ظالمانه؛ با گذشت ۱5 سال همچنان نيازمند 
استمرار تلاش ها و تقويت ظرفيت ها در اين عرصه 

مهم هستيم. 
 وي خاطرنشان كرد: سپاه پاسداران انقلاب اسلامي 
براساس رس��الت و وظايف ذاتي خود و درخواست 
دولت و ساير دستگاه ها آماده گره گشايي از مشكلات 
كشور و پاسخ به نيازهاي نظام و انقلاب اسلامي در 
هر عرصه اي بوده است و هم اكنون نيز با تصميم و 
تصريح شوراي عالي امنيت ملي عهده دار مسئوليت 

خطير مبارزه با قاچاق در خيلج فارس شده است. 
 سخنگوي سپاه مبارزه جدي و فراگير با قاچاق كالا و 
ارز را كمك به رونق اقتصاد و ايجاد اشتغال در كشور 
قلمداد كرد و گفت: يكي از مبادي ورودي قاچاق به 
كشور مرزهاي دريايي است و سپاه با حضور گسترده 
و سيال در س��واحل دريايي مي تواند كمك تعيين 
كننده اي در اين زمينه ايفا نمايد و ان شاء الله روند و 
حاصل اقدامات خود در اين عرصه را در فرصت هاي 
مقتضي به آگاهي ملت عظيم الشأن ايران خواهيم 
رساند.   مسئول روابط عمومي كل سپاه چگونگي 
ورود سپاه به عرصه مقابله با قاچاق در خليج فارس را 
مستلزم شفاف شدن جزييات دانست و تأكيد كرد: 
با ابلاغ جزييات و مكانيزم اجرايي توسط ستاد كل 
نيروهاي مس��لح، در آينده نزديك فرمانده نيروي 
دريايي سپاه توضيحات بيشتري راجع به اين موضوع 

خواهند داشت. 

شاهد توحيديعباس حاجی نجاری

فرماندهنيرويدریایيسپاه:دردفاعوبازدارندگیخودراثابتکردهایم
فرمانده نيروي دريايي س�پاه پاسداران انقاب 
اسامي عنوان كرد كه دشمنان انقاب اسامي 
در عرصه دريا هم ك�ه اصلي ترين نقطه تقابل با 
ايران است، با وجود دو نيروي دريايي قدرتمند 
ارتش و س�پاه هيچ غلطي نمي توانن�د بكنند. 
دريادار پاس��دار علي فدوي ك��ه در اولين همايش 
مشترك دريايي ارتش و سپاه سخن مي گفت، اظهار 
كرد: با عنايت خداوند و به بركت اين انقلاب و تدابير 
هوشمندانه فرماندهي معظم كل قوا مي توان اين را 
به جرئت بيان كرد كه دشمنان انقلاب اسلامي و در 
رأس؛ شيطان بزرگ امريكاي جنايتكار در عرصه دريا 
هم كه اصلي ترين نقطه تقابل با ايران است با وجود 
دو نيروي دريايي قدرتمند ارتش و سپاه هيچ غلطي 
نمي توانند بكنند.  وي با بيان اينكه »مشورت و هم 
انديش��ي بين دو نيروي دريايي ارتش و سپاه باعث 

پيشرفت هرچه بهتر اهداف سازمانی و ايجاد همدلي 
و اتحاد مي شود«، خاطر نشان كرد: فرماندهي معظم 
كل قوا همواره بر اين اتح��اد و همدلي تاكيد دارند و 
برگزاري اين گردهمايي ها باعث ايجاد بازدارندگي 
مي ش��ود.  فرمانده نيروي دريايي س��پاه با تاكيد بر 
اينكه »در زمينه دفاع و بازدارندگي توانسته ايم خود 
را به جهانيان ثابت كنيم«، گفت: جمهوري اسلامي 
ايران هشت سال جنگ تحميلي را با موفقيت پشت 
سر گذاشت و به دشمن نشان داد كه نيروهاي مسلح و 
مردم ايران هر نوع تهديدي را خنثي مي كنند و امروز 
هم همه دنيا به اين نتيجه رسيده كه نيرو هاي مسلح 
جمهوري اس��لامي ايران از يك قدرت بازدارندگي 
بسيار قوي برخوردار است و اعترافات و صحبت هاي 
مقامات مسئول رس��مي امريكا مهر تأييدي بر اين 

ادعاست. 

وي افزود: عنايات خداوند متعال چنان رعب و وحشتي 
در بين كشورهاي متجاوز قرار داده كه همواره شاهد 
هستيم چند كش��ور به قول خودشان قدرتمند دور 
هم جمع مي شوند تا براي جلوگيري از قدرت ايران 
تصميم بگيرند و از پيشرفت نظامي و علمي جمهوري 

اسلامي ايران جلوگيري كنند. 
بايد جبهه مقاومت   در دريا را ايجاد كنيم

همچنين امير دريادار حس��ين خان��زادي فرمانده 
نيروي دريايي ارتش نيز در اين همايش، با تحسين 
اقدامات متهورانه نيروي دريايي س��پاه پاس��داران 
انقلاب اسلامي در خليج فارس، اظهار داشت: به رغم 
بازي ها و شيطنت هاي استكبار جهاني كه با حيله و 
زيركي موضوع غيرحرفه اي بودن نيروي دريايي سپاه 
را مطرح مي كنند تا بتوانند از فشارهايي كه اين نيرو 
در خليج فارس بر ناوگان دريايي امريكا بكاهند اما بد 

نيست اين مطلب را همه كشورها بدانند كه رفتار و 
عملكرد نيروي دريايي سپاه در خليج فارس بسيار 

حرفه اي و قابل تقدير است. 
وي تصريح كرد: هر اقدامي كه خوش��ايند دش��من 
نباشد از نظر او غيرحرفه اي است اما قرار اين نيست 
كه اقدامات و حركت هاي ما باب ميل دشمن باشد.  
همچنان ك��ه رزمندگان اس��لام و مدافعان حرم در 
رأس آنها برادر عزيزمان سردار سليماني توانستند با 
اتحاد و همدلي بين نيروهاي انقلابي و مسلمان جبهه 
مقاومت ايجاد كنند و مانع نفوذ دشمنان خبيث به مرز 
كشورهاي مسلمان شوند ما هم بايد به دنبال ايجاد 
جبهه مقاومت اسلامي در دريا باشيم و ثابت كنيم 
با برنامه ريزي و همدلي و اتح��اد دو نيروي دريايي 
ارتش و سپاه در اين درياي پرعظمت جاي هيچ گونه 

دست اندازي توسط دشمن وجود ندارد. 

آيت الله مؤمن: تاكنون سر سوزني
 در صحت انتخاب آيت الله خامنه اي ترديد نكرده ام

در اين مدت چندين ساله پس از انتخاب آيت الله خامنه اي به رهبري 
انقاب اسامي، س�ر س�وزني در صحت اين انتخاب ترديد نكرده ام. 
به گزارش مهر، آيت الله محمد مؤمن، عضو مجلس خبرگان رهبري در ديدار 
اعضاي ستاد ترويج و بهره وري منشور حوزه و روحانيت به بيان نكات مهمي 
پيرامون شخصيت و سيره  مقام معظم رهبري پرداخت و به بيان جزئيات 
كمترشنيده  شده اي از جريان انتخاب رهبر معظم انقلاب اسلامي در خرداد 
ماه سال ۱۳68 اشاره كرد. عضو فقهاي شوراي نگهبان ابراز داشت: رهبري 
ايشان چيزي نبود كه از قبل براي آن برنامه ريزي شده باشد؛ گويا خداوند 
ايشان را براي چنين موقعيتي نگه داشته و آماده كرده بود؛ اينكه آيت الله 
خامنه اي در مشهد، تدريس مباحث فقه حكومتي داشته باشد و بعد از انقلاب 
هم به عنوان نماينده  حضرت امام در مناصب مختلف و حساس رشد كند و 

بعد به اين منصب رياست عالي برسد، عنايت الهي است. 
آيت الله مؤمن گفت: پس از رد رهبري شورايي، وقتي بناي بر انتخاب فرد 
شد، نگاه ها به سمت آيت الله خامنه اي رفت و مخالفت ايشان با اين نظر نيز 
برخاسته از تواضع ايشان بود. خاطراتي كه از حضرت امام در مورد آيت الله 
خامنه اي مطرح ش��د، بعد از اين بود كه نظر اعض��اي مجلس خبرگان به 
رهبري آقاي خامنه اي متمايل شده بود. وي تصريح كرد: در رأي گيري روز 
۱4 خرداد، برخي به دليل شبهه قانون اساسي كه بر اساس آن مي بايست 
رهب��ر از »مراجع تقليد« مي ب��ود و در آن زمان هن��وز مرجعيت حضرت 
آيت الله خامنه اي فعليت نيافته بود، احتياط كردند ولي حدود 40 روز بعد 
در رأي گيري دوم پس از رفراندوم اصلاح قانون اساسي )كه شرط مرجعيت 
حذف شد(، اين مسئله هم مرتفع شد و تعداد آراي ايشان خيلي بيشتر از 
قبل نيز شده بود. عضو خبرگان رهبري تصريح كرد: در اين مدت چندين 
ساله پس از انتخاب ايشان به رهبري انقلاب اسلامي، سر سوزني در صحت 
اين انتخاب، ترديد نكرده ام و واقعاً خداوند متعال بر اين مردم لطف كرده كه 
كسي را رهبر قرار داده كه بزرگ  شده  اسلام و بزرگ  شده  نظام اسلامي است؛ 
ان  شاء الله زنده باشيم و حضرت ولي عصر)عج( را در دوران رياست آقا ]مقام 

معظّم رهبري[ ببينيم. 
عضو فقهاي شوراي نگهبان اظهار داشت: آيت الله خامنه اي اعتقاد و اعتماد 
واقعي به مردم و قدرت آنها دارند؛ مطلقاً خلاف گويي در ايشان و در كارش و 
در دستگاهش وجود ندارد؛ ايشان با صراحت و صداقت، بارها تأكيد كرده اند 
كه كار وقتي بر دوش عموم باشد پيش مي رود كه نمونه  آن نيز جمع  شدن 
فتنه 88 بود كه توسط خود مردم انجام شد و اين نكته در پيشبرد امور حوزه 

و دانشگاه هم بايد مورد توجه قرار گيرد. 
عضو خبرگان رهبري ابراز داشت: بنده بحمدالله از آغاز با آقا رفيق بوده ام و 
در آقاي خامنه اي غيرخدا نديده ام؛ بايد دعا كنيم خدا به حقّ جد ايشان، اين 
شخصيت را براي ما حفظ كند؛ آيت الله خامنه اي مسلمان واقعي است و به 

هيچ كس هم باج نمي دهد. 


